

## EEX Natural Gas Reference Prices

Publication of the European Gas Index (EGIX) to increase transparency on the market

Veröffentlichung des European Gas Index (EGIX) für mehr Transparenz und Rechtssicherheit am Markt

07 December 2022

### **EGIX Monthly - Final Publication**

As of 2023, this document will no longer be updated.

EGIX Monthly values will be instead provided on a dedicated page on EEX website. Please note, that the data offered on EEX website is only available for 45 days after initial publication. Therefore, the historical documentation must be made accordingly within this period.

The EGIX Monthly corresponds to the EGIX value of the last trading day of the respective monthly contract. The last trading day of a EEX Natural Gas Month Futures is the second Exchange Day before the first delivery day of the delivery month (EEX Contract Specification, p.27), e.g. 29 November 2022 for December 2022 EGIX.

Alternatively, you have the possibility to subscribe to EGIX data through our [webshop](#).

### **EGIX Monatswerte - Finale Veröffentlichung**

Ab 2023 wird dieses Dokument nicht mehr aktualisiert.

Die monatlichen EGIX-Werte werden stattdessen auf der EEX-Website bereitgestellt. Bitte beachten Sie, dass die auf der EEX-Website angebotenen Daten nur 45 Tage nach der

Erstveröffentlichung verfügbar sind. Daher muss die historische Dokumentation innerhalb dieser Zeit entsprechend erfolgen.

Der EGIX Monthly entspricht dem EGIX-Wert des letzten Handelstages des jeweiligen Monatskontraktes. Der letzte Handelstag eines EEX Natural Gas Monat Futures ist der zweite Börsentag vor dem ersten Liefertag des Liefermonats (EEX Kontraktsspezifikation, S.27), z.B. 29. November 2022 für Dezember 2022 EGIX. Alternativ haben Sie die Möglichkeit, EGIX-Daten über unseren [Webshop](#) zu abonnieren.

## Summary

With the introduction of EGIX in January 2011, EEX Group has established a transparent and easy understandable reference price for the gas market. Based on market prices, EGIX can be easily integrated in gas supply contracts and is suited to gradually replace prices based on gas substitutes such as oil or coal.

This document displays the monthly and yearly average of the “EGIX Trade Hub Europe” (hereafter EGIX THE). The daily EGIX values are also available on the EEX-Website at <https://www.eex.com/en/market-data/natural-gas/indices>

## Zusammenfassung

*Mit der Einführung des Gaspreisindex EGIX etablierte die EEX-Gruppe im Januar 2011 einen transparenten und einfach ermittelten Referenzpreis für den Gasmarkt, der als marktbasierende Alternative zu Lieferverträgen auf der Basis von Erdgassubstituten (z.B. Öl oder Kohle) in Lieferanten- und Kundenbeziehungen integriert werden kann.*

*Dieses Dokument enthält die Monats- und Jahresdurchschnitte des „EGIX THE“. Die täglichen EGIX-Werte finden Sie auf der EEX-Website unter folgendem Link:* <https://www.eex.com/de/marktdaten/erdgas/indizes>

“EGIX THE” is calculated on the basis of trades concluded on the exchange in front month contracts for the market area THE.

With the publication of EGIX, EEX Group is supporting the efforts by the European gas industry to find pricing mechanisms in line with the market in the context of the changing competitive environment in order to achieve a fair balance of interests between market participants. This contributes to a further strengthening of the confidence which the market participants and the interested public have in the gas industry.

*Der „EGIX Germany“ wird auf Basis börslicher Handelsgeschäfte in den jeweils aktuellen Frontmonatskontrakten der Marktgebiete THE berechnet.*

*Mit dem Index unterstützt die EEX-Gruppe die Bemühungen der europäischen Gaswirtschaft marktkonforme Preisbildungsmechanismen im sich verändernden Wettbewerbsumfeld zu finden, um einen fairen Interessenausgleich zwischen den Marktparteien zu erreichen. Dies trägt dazu bei, das Vertrauen von Marktteilnehmern und der interessierten Öffentlichkeit in die Gaswirtschaft weiter zu erhöhen.*

#### EGIX THE in €/MWh

Month	2021	2022
Jan	N/A	114,983
Feb		85,545
Mar		81,616
Apr		133,486
May		104,736
Jun		95,448
Jul		106,735
Aug		171,319
Sep		234,505
Oct		207,234
Nov	94,050	140,097
Dec	81,027	119,599
<b>Average</b>	<b>87,539</b>	<b>132,942</b>

#### **EEX Natural Gas Market Operations**

Phone: +33 1 73 03 96 24

Email: [gas@powernext.com](mailto:gas@powernext.com)

#### **European Energy Exchange AG (EEX)**

Market Data Services

Phone: +49 341 2156-288 | Fax: +49 341 2156-109

E-mail: [datasource@eex-group.com](mailto:datasource@eex-group.com)